
Farsta stadsdelsnämnd Protokoll 

2015-01-19 

Sida 1 (6) 

 

Pensionärsrådet 

 

 

 

Besök: Storforsplan 36, Farsta centrum 

Post: Box 113, 123 22 Farsta 

Tel växel: 08 508 18 000 

E-post: farsta@stockholm.se 

Hemsida: www.stockholm.se/farsta 

 

 

Pensionärsrådets möte  
den 19 januari 2015 

 

Ledamöter  

Gunnar Sandell, ordförande PRO Tallkrogen-Gubbängen 

Stig Åström, vice ordförande SPF Farsta 

Inger Sjöberg PRO Farsta centrum 

Susanne Watthiersson PRO Hökarängen 

Sonja Wenström SPF Sköndal 

  

Ersättare  

Bror Palmäng PRO Sköndal 

Gun-Britt Dahlberg PRO Farsta Strand 

Sven Engström PRO Farsta centrum 

Christina Johansson SPF Farsta 

Ove Svensson SPF Sköndal 

  

Tjänstemän  

Päivi Kabran avdelningschef 

Monika Lind verksamhetscontroller 

Pia Sundqvist nämndsekreterare 

  

Övriga, vid § 3  

Clara Lindblom (V) äldreborgarråd 

Torun Boucher (V) ordförande äldrenämnden 

Lars Bäck (V) ordförande stadsdelsnämnden 

  

 

 

 

 

 

Sekreterare 

 

 

 

 

Ordförande Vice ordförande 
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§ 1  Val av ordförande och vice ordförande för 2015 

Till ordförande under 2015 utsågs Gunnar Sandell, PRO 

Tallkrogen-Gubbängen, och till vice ordförande utsågs Stig 

Åström, SPF Farsta. 

 

§ 2  Godkännande av dagordningen, val av justerare 

och tid för justering, anmälan av förra mötets protokoll 

Dagordningen godkändes. Protokollet justeras av ordföranden 

och vice ordföranden onsdag 21 januari. 

 

Protokollet från rådets möte den 8 december 2014 anmäldes och 

lades till handlingarna. 

 

§ 3  Dagens gäster: Äldreborgarrådet, äldrenämndens 

ordförande och stadsdelsnämndens ordförande 

Rådet fick besök av äldreborgarrådet Clara Lindblom (V), äldre-

nämndens ordförande Torun Boucher (V) och stadsdelsnämndens 

ordförande Lars Bäck (V).  

 

Rådets ledamöter och ersättare tog upp ett antal frågor som 

besvarades av äldreborgarrådet: 

 

 Kan något göras från centralt håll så att pensionärer kan få äta 

lunch i skolbespisningarna? (Bror Palmäng har ställt frågan till 

Sandåkraskolan och Sköndalsskolan och fått besked att det inte 

går att ordna där.) 

Svar: Frågan kommer att tas upp med skolborgarrådet Olle 

Burell (S). 

 

 Stadsdelsnämndens underskott inom äldreomsorgen 2014 

kvarstår i år. Prognosen för platser inom vård- och 

omsorgsboende ger för låg budget. Detsamma gäller 

ersättningen för hemtjänsten. Risken är mycket stor att 

invånarna inte får det stöd och service som de har rätt till från 

stadsdelsnämnden. Vad görs åt det? 

Svar: Elva av fjorton stadsdelsnämnder hade underskott förra 

året. Resursfördelningssystemet kommer att ses över i år. 
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 Går det att ordna så att äldre som bor flera trappor upp utan 

hiss kan få flytta ner till bottenvåningen när det finns tomma 

lägenheter där, istället för att sådana lägenheter används av 

Bostad Stockholm som förturslägenheter? 

Svar: Allmännyttan har fått uppdrag att ordna internkö till 

lägenheter i markplanet just i detta syfte. 

 

 Pensionärsföreningar behöver egna lokaler för att kunna 

bedriva sin verksamhet. 

Svar: Det råder brist på samlingslokaler. Föreningsbidraget 

kommer att ses över eftersom det idag är svårt att få bidrag 

till hyra trots att detta är föreningarnas största utgift. 

Följdfråga: Ta upp med skolborgarrådet att skollokaler skulle 

kunna användas av föreningslivet. 

 

 Sådana åtgärder som man idag kan få bostadsanpassnings-

bidrag för – till exempel dörröppnare – borde vara billigare 

att installera redan när en fastighet byggs.  

Lägre fastigheter, till exempel i Fagersjö, skulle kunna 

byggas på med några våningar för att skapa fler bostäder. 

Svar: Synpunkterna noteras. 

 

 Lingvägen har fått nya fina träd men saknar tillräcklig 

gatubelysning. 

 

 Återvinningsstationen i Tallkrogen är en katastrof, den är 

alldeles för liten för att klara behovet i området, särskilt sedan 

den andra stationen vid t-banan togs bort. 

 

 Halkan är fruktansvärd, särskilt på återvändsgator. Många äldre 

invånare vågar inte gå ut! Det händer inget när man ringer 

driftcentralen, inte ens om man ringer flera gånger. 

Svar: Eventuellt kommer även Stockholm att dela ut gratis 

broddar till seniorer nästa år, på samma sätt som vissa andra 

kommuner gjort i vinter. Snöröjningen kommer att ses över 

utifrån hur folk rör sig (till exempel till busshållplatser), var 

det faktiskt finns behov av röjning. Inriktningen ska vara en 

mer jämställd röjning – idag röjs bättre för bilister (som oftare 
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är män) än för cyklister och gångtrafikanter (som oftare är 

kvinnor). 

 

Clara Lindblom berättade även om den utredning som nu ska 

göras när det gäller hur äldreomsorgen organiseras. Idag har äldre 

som beviljas bistånd möjlighet att välja mellan 200 hemtjänst-

företag men man får inte bestämma hur stödet ska användas, till 

exempel när man ska duscha eller om man hellre vill gå ut än få 

städat. Lösningen är ramtid – att äldre som får bistånd får större 

möjlighet att tillsammans med personalen bestämma hur de vill 

använda den tid som biståndet omfattar. Detta har redan införts i 

några kommuner. Utredningen ska vara klar i sommar. 

 

Äldre ska enligt borgarrådet ha rätt till eget boende som inte är 

för dyrt. Idag står lägenheter i trygghetsboenden tomma eftersom 

hyran är för hög. Staden har även sänkt inkomstkravet vid 

inflyttning, så att det nu är lägst i landet. 

 

Clara och Torun tackade rådet för ett givande samtal och sade sig 

gärna komma tillbaka, förslagsvis i höst, något som rådet ställde 

sig positivt till. 

 

Stadsdelsnämndens nye ordförande Lars Bäck avslutade med att 

säga att han återkommer till rådet framöver, tillsammans med 

socialdemokraterna och miljöpartiet. 

 

Rådet tackade gästerna för besöket och en givande dialog. 

 

§ 4  Ärenden till nämndsammanträdet den 29 januari 

Ärende nr 1: Verksamhetsplan och budget 2015 

Avdelningschef Päivi Kabran och verksamhetscontroller Monika 

Lind presenterade förvaltningens förslag till verksamhetsplan för 

området äldreomsorg – se bilaga 1. Det bestämdes att förvaltningen 

gör en mer omfattande presentation av verksamhetsområdet vid ett 

senare tillfälle, i form av en temadag eller liknande. 

 

Rådet framförde följande synpunkter på det utsända förslaget: 
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 Det förekommer diverse begrepp som inte alltid förstås av 

invånarna. En viktig del av demokratiarbetet är att skriva 

begripligt. 

 Hur ska situationen med budgetunderskottet inom äldreomsorgen 

lösas? Detta diskuterades även under gästernas besök (se § 3). 

Rådet föreslår att nämnden söker tilläggsanslag om cirka 30 

miljoner kronor så att invånarna får det stöd och den service de 

har rätt till. 

 Det måste stå något om en boulebana inomhus och den ska 

finnas på plats senast i höst. 

 Det är mycket fokus på barn och ungdomar när det gäller idrott 

och hälsa, finns mycket lite om äldre i det avseendet. 

 Vad är eHälsa? Förvaltningen återkommer med svar. 

 Hur kan man uppmuntra fler äldre att delta i någon form av 

datautbildning? Koppla gärna det till eHälsa. 

 Vad krävs för att man som äldre ska kunna bo kvar hemma – ta 

upp detta samlat vid ett särskilt tillfälle. Då ska även frågan om 

larm och kostnader för detta belysas. 

 

Ärende nr 2: Uppföljning av vård- och omsorgsboenden på 

entreprenad – Veckobo  

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 6: Samverkan kring äldre med psykisk funktions-

nedsättning – rapport från Stadsrevisionen 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

§ 5  Information från förvaltningen 

Uppdaterad balanslista över rådets frågor, besök och liknande 

redovisas i bilaga 2. Rådet vill även göra en verksamhetsplan för 

2015. 

 

§ 6  Övriga frågor  

Rådet diskuterade möjligheten att byta veckodag för sina 

sammanträden, för att ha tid att inhämta synpunkter på 
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nämndärendena från sina föreningar. Det visade sig vara svårt att 

hitta en annan dag som passar alla. Frågan tas upp igen vid ett 

senare tillfälle. Nästa möte blir enligt tidigare beslut den 9 

februari. 

 

Nya ledamöter och ersättare i rådet har möjlighet att fotograferas 

på aktivitetshuset Tuben den 29 januari klockan 16.15-18.00, då 

även den nya stadsdelsnämnden fotograferas. Fotona publiceras 

sedan på stadens hemsida där alla nämnder, råd och andra 

instanser presenteras. 

 

§ 7  Avslutning 

Ordföranden avslutade mötet. 


